
 
Protokół nr LV/24 

z LV Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 18 kwietnia 2024 roku   

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 9:00 otworzył obrady LV Sesji 

witając radnych i gości. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 22 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 25 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radni nieobecni (3): 

1. Maciej Janowski  

2. Katarzyna Kapica 

3. Monika Kosielak 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat zgłosił poprawkę do porządku obrad polegającą na  

zmianie tytułu punktu 13 na: „Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez 

rozpoznania”, gdyż podany przez skarżącą adres nie istnieje. W związku z tym procedowana 

będzie II wersja projektu uchwały, która została udostępniona w systemie eSesja.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poddał pod głosowanie ww. poprawkę do porządku obrad.   

 

Rada Powiatu przyjęła poprawkę porządku obrad zmieniającą tytuł uchwały w punkcie 13: 

jednomyślnie 21 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są zapytania bądź uwagi do zaproponowanego 

porządku obrad. Wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek obrad wraz  

z poprawką. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad: jednomyślnie 21 głosami „za”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad LV Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja z działalności Komendy Miejskiej Policji nt. stanu bezpieczeństwa  

i porządku publicznego w powiecie częstochowskim w 2023 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2024 – 2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2024 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie za 2023 rok oraz wykazu potrzeb  

w zakresie pomocy społecznej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy Organizatora 

Rodzinnej Pieczy Zastępczej za 2023 rok. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań finansowych ze środków PFRON w 2024 

roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Domu 

Pomocy Społecznej w Blachowni.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Programu współpracy 

Powiatu Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność 

w sferze pożytku publicznego w 2023 roku.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia hymnu Powiatu Częstochowskiego i zasad 

jego używania. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2024-2026. 

18. Ocena zasobów pomocy społecznej.  

19. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku dochodów i wydatków za 2023 

rok z Funduszu Pomocy w celu realizacji zadań na rzecz pomocy Ukrainie,  

w szczególności obywatelom Ukrainy dotkniętym konfliktem zbrojnym.  

20. Informacja o wykonaniu planu finansowego rachunku środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19. 

21. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

22. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

23. Uroczyste zakończenie VI kadencji Rady Powiatu Częstochowskiego.  

24. Zamknięcie obrad LV Sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr LIV/24 z sesji w dniu  

22 lutego 2024 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr LIV/24: jednogłośnie 21 głosami „za”. 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Marianna Dziura 

2. Adam Jaruga 

3. Adam Markowski 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednomyślnie  

21 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 22 lutego 2024 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne  

wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu, ze szczególnym realizacji zadań 

drogowych (inwestycje w trakcie i planowane). 

Szczegółowe informacje zawarte są w sprawozdaniu stanowiącym załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu.  
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Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekty uchwał były procedowane na 

komisjach i zostały zamieszczone na stronie internetowej powiatu, w BIP-ie oraz w systemie 

eSesja. 

 

Ad. 7 

Komendant Miejski Policji Dariusz Kiedrzyn przedstawił informację nt. stanu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu częstochowskiego w 2023 roku  

w formie prezentacji multimedialnej. W porównaniu do lat 2021-2022 odnotowano spadek 

przestępczości (1120 przestępstw), przy jednoczesnym wzroście wykrywalności. Najbardziej 

uciążliwe przestępstwa dla społeczeństwa to: włamania, kradzieże, rozboje, bójki, pobicia, 

kradzieże samochodów, zniszczenia mienia. Takich przestępstw odnotowano 277. Jest to 

tendencja spadkowa względem lat ubiegłych. Wzrost takiej przestępczości odnotował 

komisariat w Kłomnicach z 96 do 103 oraz Poczesna – 83. Przyczyną wzrostu tej 

przestępczości to oddane MOPy, gdzie bardzo dużo przestępców wywodzi się spoza granic 

miasta i powiatu, tak zwana przestępczość objazdowa. Przestępcy przyjeżdżają w nocy do 

samochodów ciężarowych, dokonują włamań i kradną towar przewożony na tych 

samochodach. Przestępczość w Kłomnicach i w Poczesnej wzrosła z powodu licznych 

remontów. Były to włamania i kradzieże różnego rodzaju części sprzętu pozostawionego przy 

remontowanych drogach, włamania do kanistrów i kradzież paliwa. Czas reakcji na zdarzenie 

to 10 minut. Najlepszy czas odnotowano w komisariacie w Blachowni, słabszy w Koniecpolu 

i w Poczesnej. Komendant podziękował za dofinansowanie wraz z gminami zakupu dwóch 

hybrydowych pojazdów służbowych, które trafiły do komisariatów w Poczesnej oraz 

Kłomnicach oraz za dofinansowanie zakupu sześciu pojazdów w roku bieżącym. 

Niewątpliwie przyczyni się to do poprawy bezpieczeństwa na terenie powiatu 

częstochowskiego. Szczegółowe informacje zawarte są w przedstawionym sprawozdaniu 

stanowiącym załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat podziękował za przedstawienie informacji w formie 

skrótowej, ale merytorycznej i konkretnej. Dodał, że przestępstw w niektórych okręgach jest 

więcej, ale mając taką policję, jesteśmy bezpieczni i spokojni. Cieszy się, że mogą się spotkać 

się w dobrej atmosferze i liczyć zawsze na nich. Przekazywane pieniądze są symboliczne, ale 

ważne jest, żeby wspomóc Policję i ułatwić pracę. W imieniu własnym, kolegów i koleżanek 

oraz wszystkich mieszkańców powiatu częstochowskiego serdecznie dziękuje za kilka lat 

współpracy oraz za ten szczególny ostatni rok, który też był ciężki. 

 

Starosta K. Smela powiedział, że z komendantem i jego służbami ma dosyć często do 

czynienia, więc może tylko potwierdzić, że współpraca przebiega dobrze. Zarząd stara się na 

tyle, na ile może odpowiadać na zapotrzebowanie, jeśli chodzi o finanse i nigdy nie odmawia 

oraz zawsze stara się pomóc. Kłomnice mają duży obszar i chyba największy komisariat, więc 

naturalne, że dzieje się tam sporo. Podziękował za realizację zadań na tyle szybko, na ile 

potrafią, choć rozumie, że to nie takie proste. Poprosił Komendanta o jeszcze dwa słowa, bo  

może by kogoś namówił na zgłoszenie się do tej służby, gdyż wie, że są wakaty, choć 

przyjęciami jest różnie.  

 

Komendant D. Kiedrzyn powiedział, że na chwilę obecną posiadają 110 wakatów. Na te 

wakaty głównie złożyły się dobre warunki emerytalne, w tym wysoka waloryzacja rent i 

emerytur. Miejsca cały czas są też w szkołach, a rząd wdraża  możliwość powrotu do służby 

emerytów. Podwyżki wynagrodzeń są i wcale nie są małe. Jeżeli to będzie kontynuowane 

przez kolejne dwa lata, to ta służba stanie się atrakcyjną dla społeczeństwa na tyle, że nie 

powinno już być takich problemów z zatrudnianiem. Problemy istnieją szczególnie w dużych  
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miastach, jak Katowice, Wrocław, Poznań. Tam cywile zarabiają dużo więcej, niż policjanci. 

Takie miasta jak Częstochowa i powiat tego problemu nie mają. Rynek powiatowy i miasto 

zasilają Katowice i aglomeracja śląska. Pracujący tam policjanci chcą się przenosić, bo nikt 

nie będzie dojeżdżał do pracy 80 km -100 km. Komendant zapewnił, że poziom 

bezpieczeństwa będzie w powiecie na właściwym poziomie pomimo tych braków kadrowych.  

 

Starosta K. Smela podziękował policji za współpracę z wydziałami starostwa oraz PCPR.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację KMP za 2023 rok. 

 

Ad. 8  

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2024 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/398/2024 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2024 – 2030: jednomyślnie 22 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2024 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi  

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/399/2024 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2024 rok: jednomyślnie 22 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 

5 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie za 

2023 rok oraz wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej został radnym udostępniony  

w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, 

czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 
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Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/400/2024 w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Częstochowie za 2023 rok oraz 

wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej jednogłośnie: 22 głosami „za”. Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za 2023 rok 

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/401/2024 w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za 2023 rok jednogłośnie: 22 

głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań finansowych ze środków PFRON w 2024 roku został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi  

i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/402/2024 w określenia zadań finansowych ze środków 

PFRON w 2024 roku jednogłośnie: 22 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że skargę na działalność Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowanego rozpatrywała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zgodnie ze 

stanowiskiem stanowiącym załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. Treść skargi stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. W toku procedowania okazało się, że adres skarżącej 

nie figuruje w ewidencji ludności. W związku z tym Rada podjęła decyzję, że rozpatrywany 

będzie drugi wariant projektu uchwały, w którym skargę pozostawia się bez rozpoznania, co 

zostało uwzględnione przy zmianie porządku obrad przegłosowanej w pkt. 3 protokołu. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

      

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/403/2024 w sprawie pozostawienia skargi bez 

rozpoznania: 21 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. Uchwała stanowi załącznik 

nr 11 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Blachowni wraz z treścią skargi i 

stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji został radnym udostępniony w systemie 

eSesja. Treść skargi stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. Skargę uznaje się w 

części za zasadną zgodnie ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowiącym 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/404/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Blachowni: 21 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami 

pozarządowymi prowadzącymi działalność w sferze pożytku publicznego w 2023 roku 

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/405/2024 w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji Programu współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami 

pozarządowymi prowadzącymi działalność w sferze pożytku publicznego w 2023 roku 

jednogłośnie: 22 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustanowienia 

hymnu Powiatu Częstochowskiego i zasad jego używania został radnym udostępniony  

w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy 

są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/406/2024 w sprawie ustanowienia hymnu Powiatu 

Częstochowskiego i zasad jego używania: 17 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 4 głosach 

„wstrzymujących się”. Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 
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Ad. 17 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024-2026 został radnym 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady A.  Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LV/407/2024 w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu 

Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024-2026 jednogłośnie: 22 głosami „za”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że ”Ocena zasobów pomocy społecznej” 

została udostępniona w systemie eSesja i zaakceptowana przez komisję merytoryczną. 

Zapytał, czy są uwagi i zapytania do sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. 

sprawozdanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła ”Ocenę zasobów pomocy społecznej” jednogłośnie: 22 głosami „za” 

stanowiącą załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja o wykonaniu planu 

finansowego rachunku dochodów i wydatków za 2023 rok z Funduszu Pomocy w celu 

realizacji zadań na rzecz pomocy Ukrainie, w szczególności obywatelom Ukrainy dotkniętym 

konfliktem zbrojnym została udostępniona w systemie eSesja  i omówiona na posiedzeniu 

komisji merytorycznej. Informacja stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację.  

 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja o wykonaniu planu 

finansowego rachunku środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 została 

udostępniona w systemie eSesja  i omówiona na posiedzeniu komisji merytorycznej. 

Informacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację.  

 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady  

w okresie od ostatniej sesji tj. od 22 lutego 2024 roku. Poszczególne dokumenty pozostają do 

wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 22 

Radny I. Palutek odczytał list radnej Katarzyny Kapicy. Radna podziękowała za zaufanie 

mieszkańców gminy Rędziny oraz Mstów, dzięki któremu przez 5 lat reprezentowała 

mieszkańców w Radzie Powiatu Częstochowskiego. Było to niełatwe zadanie, które  

wymagało zaangażowania czasu, czasami poświęcenia go kosztem rodziny. Reprezentowała 

swoje stanowisko, często odmienne od zarządu i koalicji rządzącej. Dziękuje kolegom  
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z Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości za wsparcie i radę w realizacji celów, które sobie 

postawili, a którymi były i ciągle są sprawy mieszkańców powiatu częstochowskiego. Dzięki 

serdecznej współpracy oraz świadomości, że kroczą tą samą drogą, mogą powiedzieć, że 

„słodkie są owoce naszego trudu”. Pogratulowała również wszystkim, którzy zdobyli 

mandaty na zbliżającą się kadencję.  

 

Starosta K. Smela powiedział, że ponieważ jest to ostatnia sesja w tym składzie chce 

podziękować za współpracę w minionej kadencji. Katarzynie życzy zdrowia. Nie widzi by  

w obecnej kadencji, aż tak bardzo się od siebie różnili. To jest trochę polityki, wiadomo jak to 

w polityce. Jedni są w opozycji, inni w koalicji. Starosta sądzi, że jako Rada Powiatu 

zachowali się godnie. Nie działy się żadne sceny gorszące. Kadencja była ciężka. W zasadzie 

COVID zmienił nasze życie, nasze postrzeganie, nasze bezpieczeństwo, a już nie mówi o 

konfliktach zbrojnych. Musieliśmy reagować na wiele elementów. Starosta pogratulował 

wszystkim, którzy ponownie otrzymali mandaty, bo kandydowanie to wystawienie się na 

ludzkie oceny. Rada Powiatu, aż tak się nie zmieni, jeśli chodzi o nazwiska. Dodał, że 

najbliższa sesja odbędzie się prawdopodobnie 7 maja. Panu przewodniczącemu dziękuje za 

współpracę.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat powiedział, że starosta znakomicie sobie radził. Zawsze  

z szacunkiem i grzecznie do wszystkich. Dziękuje serdecznie wszystkim, którzy z nim 

współpracowali przez te sześć kadencji, a teraz także za siódmą. Wielki szacunek  

i ukłony dla wszystkich radnych, dla tych, którzy byli w koalicji i dla tych, którzy byli  

w opozycji. Opozycja musi być, żeby to wszystko było zdrowe i żeby pracowało tak, jak 

potrzeba. Dziękuje serdecznie Państwu, ale również szanownemu zarządowi, Panu Staroście 

za piękną współpracę, perfekcyjne prowadzenie zarządu w takich trudnych sytuacjach tj. 

wojna za granicą oraz COVID-19. To wymagało dużej odwagi, nawet osobistej. Ludzie się 

bali kontaktować z chorymi ludźmi, mając na uwadze swoje zdrowie i życie. Wielki szacunek 

dla wszystkich Radnych, dla całego Zarządu, dla Pana Starosty za odwagę, za decyzje dla 

wydziałów merytorycznych oraz wszystkich pracowników starostwa. Gratulacje dla tych, 

którzy znaleźli się po raz kolejny w Radzie Powiatu. Ustalimy 7 maja, jak starosta był 

uprzejmy wspomnieć, jak będzie wyglądał Zarząd, jak będzie wyglądała Rada, Prezydium 

Rady, Komisje. Mam nadzieję na następne lata dobrej współpracy.  

 

Radny H. Kasiura również życzył radnej K. Kapicy zdrowia. Przez 25 lat miał przyjemność 

reprezentować gm. Koniecpol, Dąbrowę Zieloną oraz Przyrów w Radzie Powiatu. Starał się 

służyć mieszkańcom, bo misja radnego powiatu to jest służba, to jest kontakt z człowiekiem, 

z problemami społecznymi, gospodarczymi, samorządowymi. Przez te 25 lat miał zaszczyt 

współpracować ze wspaniałymi ludźmi. Chciał z tego miejsca podziękować poprzednim 

starostom, których już nie ma: Wiesławowi Bąkowi, Ireneuszowi Skubisowi, Andrzejowi 

Kwapiszowi, a także Staroście K. Smeli oraz radnym wszystkich kadencji za współpracę.  

Była to piękna współpraca na rzecz jednego z największych powiatów w Polsce. Miał 

przyjemność bezpośrednio w ramach Zarządu Powiatu odpowiadać za pomoc społeczną, 

placówkę zamiejscową w Koniecpolu i rynek pracy. Bardzo serdecznie i gorąco dziękuje 

dyrektorom jednostek organizacyjnych Powiatu Częstochowskiego, w tym Katarzynie 

Buchajczuk, z którą współpracował 25 lat. Dziękuje również wszystkim Naczelnikom 

Wydziałów. Ważną rzeczą są ludzie, to ludzie stanowią o tym, czy jest ten powiat, czy ten 

powiat świadczy swoje usługi w sposób należyty i ten autorytet bierze się właśnie od 

pracowników, od bezpośredniej obsługi i całego systemu i struktur w starostwie powiatowym. 

Nowo wybranym radnym powiatu częstochowskiego w następnej siódmej kadencji życzy 

dobrej, owocnej pracy na rzecz małych ojczyzn.  
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Ad. 23 

Przewodniczący Rady A. Kubat wraz ze starostą K. Smelą wręczył radnym pamiątkowe 

grawertony składając gratulacje i podziękowania za pracę w mijającej kadencji.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat w imieniu swoim oraz Rady podziękował pracownicom 

Biura Rady za pięcioletnią współpracę.  

 

Ad. 24 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 10:29 zamknął 

obrady LV Sesji Rady Powiatu. 

 
• Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są  

udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi załącznik nr 22 
do niniejszego protokołu. 

• Transkrypcja stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

• Raport z głosowań stanowi załącznik nr 24  do niniejszego protokołu. 

 
 

Protokół sporządziła Justyna Mrowiec  


